
11Mart 2020. Aktuelno 

www.serbianmirror.com

jim svetim `ivotom. Budite verni
Hristovoj Crkvi i jedinstvu u toj
Crkvi. T je voqa Bo`ja, a voqa
Bo`ja je svetiwa za nas.

Blagodarim Gospodu jo{ jed-
nom {to mi je ukazao priliku da se
zajedno sa vama Gospodu pomolim i
da vam prenesem blagoslov, `eqe i
pozdrave na{e svete Crkve u otaxbi-
ni i na{ega naroda. Nikada ne zabo-
ravite da ste deo toga naroda. Ma gde
`iveli mi smo u jedinstvu duhovnom.
Neka Gospod blagoslovi vas, va{e
porodice i va{u decu, da budu dosto-
jni Hristovog i imena svetosavskog.
^uvajte svoje divne obi~aje, ~uvajte
krsnu slavu, ~ime se razlikujemo od
drugih pravoslavnih hri{}ana, ali
po re~ima Svetog apostola Pavla,
svaki na{ dom je mala pravoslavna
crkva. Kada slavimo slavu i kad
ikonu imamo i pred ikonom kandilo
prislu`eno – mi smo Crkva
Hristova i Gospod obitava kako u
nama tako u na{im domovima.

Pomolite se Gospodu za na{
narod u Crnoj Gori. Ja sam jedno
vreme `iveo i radio u Crnoj Gori i
znam kakva je Crna Gora bila u tom
vremenu. Crkve nisu samo bile
prazne nego su bile pretvorene u
{tale za ovce, koze i druge `ivoti-
we. Bogu hvala, danas je drugo stawe
i druge prilike. Ta vera koja je bila
potisnuta u wihovom `ivotu sada se
razbudila i raspalila u du{i naro-

da crnogorskog. I ono {to ka`e
veliki Wego{: Udar na|e iskru u
kamenu. Tako da je zasvetlila du{a
crnogorskog naroda koji danas
brani svoje svetiwe. I molimo se

Gospodu i nadamo se Gospodu da }e
ih odbraniti.

Ne zaboravite na{e sveto
Kosovo i Metohiju, na{u svetu
zemqu, na{u Palestinu i na{
Jerusalim. Sve {to je veliko i vred-
no tamo je poniklo. Danas mo}nici i
mo}ne sile ovog sveta `ele da to
otmu od nas. I ono {to je
najtragi~nije, tra`e da im sami to

poklonimo. A koji pametni ~ovek to
mo`e da u~ini? Da poklonimo sebe,
da budemo robovi drugih? Ja se
nadam u Svetog kraqa Stefana
De~anskog, koji po~iva u svom mana-

stiru u De~anima, u one mnoge
sarkofage patrijaraha i
arhiepiskopa srpskih u Pe}koj
Patrijar{iji i preko hiqadu sveti-
wa koje su ostale i pored mnogih
ru{ewa, paqewa i stradawa
wihovih, da }e Kosovo biti
sa~uvano. Ali, pomolimo se i mi
Gospodu i svetima iz roda na{ega i
svetima iz roda hri{}anskoga da

o~uvamo na{e svetiwe na Kosovu i
Metohiji.

Neka vas sve Gospod
blagoslovi svojim blagoslovom.
Dozvolite mi na kraju da ka`em: Mi
vas o~ekujemo u Srbiji i srpskim
zemqama! O~ekujemo da se vratite
tamo odakle ste do{li. To je molba
celog srpskog naroda i naroda srp-
skih zemaqa. Da ponovim re~i koje
sam rekao ju~e: Gde je zrno klicu
zametnulo neka tu i plod cveta.
@iveli i blagosloveni bili vi i
va{e porodice i deca.

***
Patrijarh srpski g. Irinej je

~estitao Episkopu novogra~ani~ko -
sredwezapadnoameri~kom g.
Longinu jubileje – 45 godina od
mona{ewa i 35 godina vladi~anstva:

-Na{em dragom vladici
Longinu, koga zbog wegove osobine
i wegove mirno}e koju nosi u sebi
svi volimo, povodom 45 godina od
mona{ewa i 35 godina od kad je
postao arhijerej uz znak zahvalnos-
ti od svih arhijereja koji su ovde
prisutni darujemo mu ikonu Majke
Bo`je sa `eqom da mu Gospod
podari dug `ivot na radost Crkve
Hristove i naroda na{ega, a
posebno naroda wegove eparhije.
Aksios!

Patrijarh srpski g. Irinej
darivao je episkopa Longina sre-
brnom panagijom.



12 Mart 2020.

Dokumentarni film
“Nebeska tema“ o
velikanu na{e muzike

Vladi Divljanu je zatvorio 2019.
godinu na najbolji mogu}i na~in:
projekcijom pod zvezdanim
beogradskim nebom u
otvorenom bioskopu.

Poslednja ovogodi{nja
beogradska projekcija dogodila
se nakon rasprodate be~ke pre-
mijere koja je 16. decembra

odr`ana u bioskopu Stadtkino.
Tako su dva grada u kojima je
Vlada `iveo pokazala veliku
ljubav prema njemu. Podsetimo,
film se u beogradskim bioskopi-
ma prikazivao svakodnevno
skoro ~etiri meseca!

Puno ljubavi i predivne
energije stiglo je od publike
koja je u velikom broju od pre-
mijere, koja je odr`ana na
Vladin rodjendan 10. maja u
beogradskom Sava centru, pa
sve do kraja 2019. godine,
pogledala film.

Nebeska tema
“Nebeska tema“ scenar-

iste i reditelja Mladena

Mati~evi}a je dugometra`ni
dokumentarni film sa elementi-
ma igranog filma. U njemu
u~estvuju najzna~ajniji autori sa
ey-Yu prostora, koji su specijal-
no za ovu priliku snimili (i u
filmu izvode) nove verzije

pesama Vlade Divljana. Ovakav
autorski pristup i veliki broj
atraktivnih u~esnika ~ine ovaj
film jedinstvenim projektom
kakav jo{ nije vidjen na na{im
prostorima.

Film je po formi i nar-
ativnoj strukturi sli~an odnosno
srodan svom glavnom junaku –
istovremeno i dokument i bajka,
i urban i emotivan i romanti~an.

U filmu u~estvuju
Darko Rundek, Mom~ilo Bajagi}
Bajaga, Svetozar Cvetkovi},
Zdenko Kolar, Aleksandar
[andorov, Du{an Strajni},
Mladen Juri~i} May, Srdjan
Gojkovi} Gile, Du{an Koji}
Koja, Srdjan [aper, Goranka
Mati}, Mom~ilo Moma Rajin,
Emil Tedeschi, Dina Divljan,
Stevan Divljan i Pavle Divljan,
Ivana [oljan, Bojana
Vunturi{evi}, Ida Prester,
Svetlana Djolovi}, Sini{a [kari-
ca, Slobodan Konjovi}, Ana
Djuri} Konstrakta, Ana Radonji}
Zoe Kida, Dubravka Markovi},
~lanovi bendova Minilinija,
Ljetno kino, Big Band i Old
Stars Band.

Film je prikazan u 20
gradova u Srbiji i desetak u
Hrvatskoj, uklju~uju}u raspro-
date premijere u Beogradu i

Zagrebu. “Nebeska tema“ je
takodje prikazana i na Sarajevo
film festivalu, Vukovar film fes-
tivalu, zatim u Skoplju,
Podgorici, Nik{i}u, Bijeljini,
Torontu, Vankuveru, Londonu…
a u prvih nekoliko meseci 2020.
godine film }e biti prikazan i u
Sjedinjenim Ameri~kim
Dr`avama. U Njujorku je
prikazan u februaru,  a u ^ikagu
}e ljubitelji Vladine muzike i
filma imati prilike da pogledaju
ovaj   emotivan film 30. Aprila
uz  muzi~ki program u`ivo,

nakon projekcije. Svira}e dva
odli~na muzi~ara, Rale i Vlada,
koje su posetioci na{eg filmskog
festivala u decembru imali pri-
like da ~uju na otvaranju i zat-
varanju festiivala.

Dokumentarni film
“Nebeska tema“ je jedinstven i
po tome {to je svakodnevno
igrao u beogradskim bioskopi-
ma ~itavih 112 dana! Na
samom po~etku distribucije
film je prikazivan u tri
beogradska bioskopa svakod-
nevno od 16. maja do 4. sep-
tembra pro{le godine, {to je
veoma retka pojava kada su u
pitanju i igrani filmovi, a
pogotovo dokumentarni!

“Nebeska tema“ je sni-
mana na lokacijama u Beogradu,

Zagrebu, Be~u, Rovinju i na Bra~u.
Film je proizveden u

produkciji ku}e Starhill i kom-
panije United Media. Film je
podr`an od strane Filmskog cen-
tara Srbije. 

Nakon projekcije 
filma, u baru 
program }e 
upotpuniti

RALE i VLADA,
muzikom  

VLADE DIVLJANA,
u`ivo.

Landmark Century Cinema

30 APRIL u 19:30

Ne propustite ovaj jedinstveni dogadjaj.

Film o Vladi Divljanu
“NEBESKA TEMA“

Rale Mladenovi} i Vlada Dimi} 

Najave
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Posle ~etrdesetak festivala i
{est nagrada, film “Ajvar“
rediteljke Ane Marije

Rossi, s Nata{om Ninkovi} i
Sergejem Trifunovi}em u glavnim
ulogama, beogradska publika je
imala prilike da premijerno vidi
tek 11. decembra.

Kod nas je prikazan na
Srpskom filmskom festivalu
^ikago, prvog vikenda decembra,
a stru~ni `iri je za najbolju `ensku
ulogu dodelio nagradu Nata{i
Ninkovi}.

Za svoj dugometra`ni
prvenac Ana Maria Rossi ka`e da
`anrovski spada u melodramu i da
govori o ljubavi.

– To je pri~a o ljubavi
izmedju dvoje ljudi u ~etrdesetim
godinama koji su dugo zajedno,
nemaju decu, odselili su se iz
Srbije, pristojno `ive u Stokholmu
i nalaze se na najve}oj `ivotnoj
prekretnici do sada. Bavila sam se
onim delom odnosa kada je te{ko,
kada ne zna{ kuda }e{, kada nema
lakih re{enja, i kada smo ogoljeni
– ispri~ala je Rossi na konferenci-
ji za novinare, dodaju}i da je
inspiraciju prona{la u domenu pri-
vatnog, ali da je ono {to se vidi u
filmu vrlo prepoznatljivo i
lako~itljivo za gledaoce.

Nata{a Ninkovi}, koja je
za interpretaciju svoje filmske
junakinje ove godine nagradjena
”Caricom Teodorom“, a jo{ na
~etiri festivala progla{ena
najboljom glumicom, ka`e da je

lik Vide do`ivela kao “pametnu
savremenu `enu, koja poku{ava
da se sabere u svom `ivotu i u
svojoj ljubavi sa mu`em
Banetom“.

– Moja Vida je pomalo
opsesivno-kompulsivna osoba koja
svoje probleme prevazilazi
potiskivanjem. Imala je matricu

jo{ u roditeljskoj ku}i gledaju}i
majku koja nosi urnu svog poko-
jnog mu`a sa sobom i ne prizna-
je da je on mrtav. Ona dodu{e
reaguje na taj problem kada je u
pitanju majka, a kod sebe to nazi-
va druga~ijim imenima… Uloga
je jako zanimljiva za igranje, jer
je ~itav jedan svet zaklju~an u
njoj, a ona o njemu uporno }uti i
nosi ga svuda sa sobom do kraja

filma – ispri~ala je Nata{a
Ninkovi} o svojoj ulozi.

Njen partner u filmu
Sergej Trifunovi} (Bane), koji je
takodje na ovogodi{njem
Festivalu gluma~kih ostvarenja u
Ni{u za svoju ulogu dobio
nagradu ”Cara Konstantin“ kao
najbolji glumac, smatra da melo-

drama, kako se mo`e odrediti
“Ajvar“, iz nekog razloga nije
za`ivela u jugoslovenskoj kine-
matografiji i da to mo`da govori
o na{em odnosu prema ljubavi.

– “Ajvar“ je film o umi-
ranju ljubavi. Verovatno jednom
od naju`asnijih dogadjaja u `ivotu
~oveka. A opet, nema nikog od
nas ko se nije sudario sa ovim, u
ovoj ili onoj dobi, na ovom ili

onom nivou. Tu nije re~ o braku.
Re~ je o onom svetom razlogu iz
koga se stupa u brak. [ta se
de{ava u `ivotu dvoje ljudi koji se
istinski vole, svesni da gube onu
nevidljivu vezu koja ih je spajala
u ve~nost, gledaju kako im klizi
kao pesak niz prste, nemo}ni da
bilo {ta urade – rekao je Sergej

Trifunovi} sumiraju}i svoje utiske
o ovom filmu, uz opasku da spada
u tri najbolja koja je dosad

snimio.
– “Ajvar“ je jedan od

tri najbolja filma koja sam
snimio. “Ajvar“ je moja
gluma~ki svakako najzrelija
uloga, {to mo`da zna~i i pona-
jbolja. Hvala Ana Mariji {to je
imala dovoljno hrabrosti da na
papir baci jedan deo intime
svog `ivota. Da se rediteljski
suo~i sa intimnom pri~om,
transponuju}i je na jedan vi{i,
filmski plan. Hvala {to je ta~no
znala {ta ho}e, a {ta ne}e. Hvala
joj {to nije pristajala ni na naj-
manje kompromise. Hvala joj
{to mi je napisala ovako divnu
ulogu i dovela mi za partnera
moju klasnu sestru, Nata{u
Ninkovi} – istakao je Sergej
Trifunovi}.

U filmu igraju jo{:
Vesna ^ip~i}, Miodrag Krstovi},
Branka Petri}, Gordan Ki~i},
Aleksandra Jankovi}, Pavle Peki},

Ivana [}epanovi}, Igor Borojevi},
Srdjan Mileti}, Paulina Manov i
Mirko Vlahovi}.

POSLE MNOGIH FESTIVALA I NAGRADA FILM “AJVAR” PONOVO U ^IKAGU

”AJVAR“ je film o umiranju ljubavi

Film AJVAR }e ponovo biti prikazan
26. marta u 19:30 u 

Landmark Century Cinema
2828 N Clark St, Chicago, IL 60657

ulaznice mo`ete kupiti na:
www.serbianfilmfest.com

Landmark's Century Centre Cinema
Address: 2828 N Clark St, Chicago, IL 60657

Ulaznice -info:www.serbianfilmfets.com

~etvrtak, 26. mart 19:30

NA VELIKI ZAHTEV PUBLIKE PRIKAZUJEMO

www.serbianmirror.com
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Sa 13 godina je u
Beogradu upoz-
nala Badija

Gaja, ~ika{ku bluz leg-
endu. Kasnije je svirala
sa njim. Danas pi{e za
najve}e svetske
bluzere, a mnogi od
njih gostuju na njenim
albumima. Sa D`oe
Bonamasom }e i ove
godine na krstarenje u akciji
“Sa~uvati bluz“. Od njenog prvog
albuma “Hometown” do najnovi-
jeg “Like It On Top“ dve deceni-
je su prozujale kao u najlep{em
rifu. Beogradjanka. Bluzerka.
Majka. Supruga. Dama.
Evropljanka.

Te nedelje kada smo raz-
govarale, proverila sam, Ana je
bila u Severnoj Karolini, spremala
se za put u Merilend. I priznala mi
je, sasvim je uobi~ajen ose}aj da
ne zna u kom se gradu budi, sve
je u nekakvoj magli do pred sam
po~etak koncerta, kada se stvari
razbistre, postanu kristalno ~iste i
uvedu je u novo zadovoljstvo sus-
reta sa publikom.

“Ne bavim se time,
trudim se da se fokusiram na
svirku, uvek sam zadovoljna kada
ponovo dodjem u neki grad koji
volim, i svaki put je svaki koncert
pun divnih iznenadjenja. Moje
turneje su duga~ke, idemo sa kraja
na kraj Amerike, onda je tu i
Evropa, ali ja radim posao koji
najvi{e volim i u njemu zaista
u`ivam” – ka`e Ana za “Ogledalo”

Tako }e biti i na novom
koncertu u ^ikagu, koji je zakazan
za 10. mart u “CityWinery”, gde
je ve} nastupala sa svojim ben-
dom.

“Radujem se novom sus-
retu sa ~ika{kom publikom,
vra}anje u jednu od kolevki bluza

je za mene uvek
veoma va`no. Ja sam
sa 13 godina upoznala
Badija Gaja na njegov-
om koncertu u
Beogradu, a kasnije
sam i svirala sa njim.
Svaki novi nastup u
^ikagu, Nju Orleansu
ili Memfisu je drago-
cenost, jer iz tih srca

bluza uvek nau~im ne{to novo, a
moja ~itava karijera i jeste u~enje,
konstantno saznavanje, otkrivanje
u procesu stvaranja nove, dobre
muzike.”

Za Anu je Brus
Springstin rekao da je “one hellu-
va a guitar-player“, svirala je isa
B.B. Kingom, a kada joj je davno
Geri Sloun, na jednom jamsesión
u Beogradu, rekao da bi Amerika
volela i da je ~uje i da je vidi, za
nju nije bilo dileme ~ime }e se
profesionalno baviti. Ove godine
}e iz Barselone po tre}i put krenu-
ti na krstarenje sa
JoeBonamassa-om u okviru nje-
govog programa “Keeping the
Blues alive at Sea”.

“Ve} dva puta sam bila
na njegovim krstarenjima, ove
godine kre}emo iz Barselone. Joe
je bio gost na mom albumu
’Trilogy’, poslala sam mu par
pesama, a on je izabrao ’Train’ i
to je fantasti~no iskustvo, veliko
zadovoljstvo za mene. Za mnoge
od njih ja pi{em pesme, za mene
su te saradnje od izuzetne va`nosti.
To je i potvrda da ti va`ni savre-
meni muzi~ari priznaju i prepozna-
ju kvalitet u onome {to ja radim.“

Na albumu “Trilogy“
Ana je smelo utvrdila da
kreativnost nikada ne}e i ne mo`e
biti mrtva, uprkos digitalnom
svetu i digitalnom `ivotu.

“Va`no je misliti o tome

i raditi na tome da sa~uvamo
kreativnost, da doka`emo da bez
talenta i emocija ne mo`e biti ni
dobre muzike ni dobrog sveta. Ja
se trudim da tako `ivim i svoj

`ivot. Odredjeni broj dana tokom
godine ja sam na turneji, ali moja
porodica (suprug Mark van Meurs,
sin Luuk (11) i k}erka Lena (7))
je nato navikla, poku{avam da ne
budem odsutna du`e od dve nedel-
je, nakon ~ega se posvetim ulozi
majke, supruge. Na neki na~in
zatvorim taj muzi~ki svet, posve-
tim se porodici, trudimo se da u
na{im `ivotima nema mnogo tele-
vizije, kompjutera… Nastojimo da
deci poka`emo muziku na jedan
druga~iji na~in, da ve`banje gitare
ili klavira ne bude dosadna
obaveza, nego da to i za njih bude
`elja i ljubav. Sednemo svi zajed-
no, pi{emo pesme, u~imo ih da
prepoznaju da oni to ho}e, da oni
to `ele i da oni to mogu. To je i
moj otac Milutin ulio u mene.
Nikada nije rekao ’danas nisi
dovoljno ve`bala’, imao je na~in
da iz mene izvu~e najbolje, tra`io

je da ga podsetim kako ono ide
neka pesma, pa ja uzmem gitaru i
krenem svim svojim srcem, pa
tako sviramo satima. Nikada muzi-
ka za mene nije bila presija, nika-
da moranje, pa to moj suprug i ja
probamo da prenesemo i na na{u
decu. Sin Luuk, koji sada ima 11
godina, odli~no svira klavir, ja
insistiram da u~i klavir {kolski i
ima u~itelja klavira, ali da u isto
vreme svira i ono {to on voli,
’Quin’, Joe Mayer, Steve
Wonder… Nije lako, ali uspeva-
mo. Bez podr{ke mog supruga sve
bi to bilo nemogu}e. On radi buki-
ranja i menad`ment, kao i kontak-
te sa svim na{im agentima. Radi
od ku}e i bavi se decom kada sam
ja odsutna.”

Kada je po~injala
devedesetih u Beogradu, nije san-
jala da ce 2020. za nju kao
muzi~ara izgledati ovako.
Odrastala je uz velikane bluz
muzike, i zami{ljala sebe na
nekim velikim muzi~kim scenama.
Tokom njenog muzi~kog odrastan-
ja nastupi bluz muzi~ara su se
zna~ajno promenili, po~ela je da
nastaje originalna, savremena bluz
muzika, shvatila je da se ne mora-
ju svirati samo bluz standardi, da
bi se u tom svetu uspelo, a znala
je duboko u sebi da tom svetu ima
{ta da ponudi.

“Kada je Geri Sloun bio
na jednom jamsession u Beogradu,
posle mog nastupa mi je pri{ao i
rekao: ’Amerikanci bi voleli da te
vide i ~uju’, {to je za mene bila
dovoljna potvrda da treba da nas-
tavim da se bavim ovim {to volim
i {to dobro znam. Ostalo je samo-
da nadjem na~in da odem u
Ameriku, a eto, to se desilo preko
Holandije. Dobila sam stipendiju
za studije grafi~kog dizajna, i
imala obezbedjenu finansijsku sig-
urnost, ali sam ja znala da }e za
mene muzika biti bolji izbor.
Vratila sam stipendiju, upisala
d`ez akademiju, bio je to pravi
momenat za mene, jer nije bilo
mnogo devojaka koje su svirale
bluz. Priznajem da nikada nisam
imala strah, jer sam mnogo znanja
o ovoj muzici ponela iz ku}e, {to
je za mene bila odli~na podloga.
Trebala mi je {ansa da poka`em
{ta znam, i eto, ja sam i napravila
tu {ansu. Posle je sve postala
dvadesetogodi{nja istorija. Ali kada
i danas pogledam unazad, znam da
je ba{ to bio prelomni trenutak,
nekako sam znala da ce Amerika
voleti i da me ~uje i da me vidi.”

Izmedju prvog albuma

DVE DECENIJE MUZI^KE FANTAZIJE
Ana Popovi}, bluz gitaristkinja, sa svojim bendom, 10. marta svira u “CityWinery” u ^ikagu

Mila FIlipovi}
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Se}anja
“Hometown” i najnovijeg “Like it on top“
pro{lo je mnogo melodija i koncerata koji-
ma je ispisala fantasti~nu muzi~ku karijeru.
Ni sama nikada nije verovala u `ensko i
mu{ko muzi~ko pismo, isklju~ivo veruju}i u
dobru muziku. Sa svojim ocem, Milutinom
Popovi}em, objavila je 2015. album “Blue
Room”, na koji je ponosna na poseban
na~in i sa pravim razlogom. Tokom ~itave
karijere pomerala je granice, ~esto iznenad-
juju}i i sebe, a posebno kolege muzi~are,
koji su u njoj videli sjajnu muzi~arku iz
Evrope. Smeli naslov najnovijeg albuma i
sve melodije na njemu to su na najbolji
na~in i potvrdili.

“Istina je, i dalje sam ja za moje
kolege ne{to druga~ije i egzoti~no. Nau~ila
sam da pomeram granice, pa im uvek treba
vremena da se na to naviknu. Ja sam u
svom prvom velikom bendu od devet ~lano-
va uvela ne{to novo u bluz nastupe, bili su
tu i duva~i i prate}i vokali, a sada je to
sasvim uobi~ajeno. To su va`ni detalji, za
nastup je ta kompletna ekipa veoma va`na.
Osim toga, ja sam uspela da doka`em da
`ena, dama, majka, supruga, mo`e biti i tal-
entovana i u isto vreme lepo izgledati,
razbijaju}i one stereotipe da moraju biti
mu{kara~e, da bi ih kolege prihvatile i
uva`avale. Mo`e{ izgledati moderno,
`enstveno i evropski i biti dobra bluz
gitaristkinja u isto vreme. I sve je vi{e `ena
danas koje se bave ovom muzikom, sve je
vi{e gitaristkinja, saksofonistkinja, `ena koje
sviraju bubnjeve. Za mene je va`no da
vidim kako }e te `ene iz nove generacije da
pomeraju granice. Va`no je i da vidim sve
vi{e `ena u publici, ~emu je album ’Like it
on Top’mnogo doprineo. Ranije je na
mojim koncertima bilo vrlo malo `ena, a ja
sam ih pozivala da zavole i prepoznaju
dobar bluz, u kome je i mnogo fanka, i
soula, tekstovi su dobri, u njima su va`ne
poruke. Radujem se da vidim kako }e to
izgledati u ^ikagu.“

Turneja posve}ena va`nom jubile-
ju po~ela je 20. februara u Tenesiju,
zavr{i}e se 4. decembra u Nema~koj, a Ana
skoro u svakom gradu u kome svira, na bilo
kom kraju sveta, ima susret sa publikom iz
biv{e Jugoslavije, ~esto i sa svojim dragim
prijateljima, skoro je uvek tu neko ko glas-
no mo`e da ka`e – Bravo!

“Uvek je to slu~aj, uvek se okupi
lepa, zanimljiva ekipa ljudi, uvek su to
dragi ljudi koji znaju {ta Ana Popovi} svira
i zbog ~ega je tu. Oni poznaju to {to radim,
znaju da ne sviram narodnjake, raduju se
susretu sa mnom, kao {to i ja volim da se
sretnem sa njima i razmenim nekoliko pri-
jatnih trenutaka.”

Na zvani~nom programu turneje za
sada nema Beograda, ali Ana veruje da se
va`an jubilej mora proslaviti i u rodnom
gradu.

“Bilo je pregovora da ovog leta
sviramo u Beogradu, jer bukiranje turneje
nije potpuno zavr{eno, menad`er je prego-
varao sa nekoliko klubova u Beogradu.
Iskreno, ja se bavim samo muzikom,
menad`er i buking agencija se bave raspore-
dom, a ja sviram tamo gde me oni po{alju.
Zato verujem da se vidimo i u Beogradu, a
svakako u ^ikagu 10. marta.“

“Bio je `ivi primer toga da pisci 
mogu biti lepi i {armantni, moderno

obu~eni, beskrajno duhoviti“

POPUT mitskog Mide koji je sve {to
pogleda pretvarao u zlato, Momo
Kapor je sve {to napi{e i objavi

pretvarao u bestseler.“ Ovako je Rajko
Petrov Nogo sagledao rasko{no knji`evno
stvarala{tvo omiljenog pisca i svog
dugogodi{njeg prijatelja, od ~ijeg se odlas-
ka danas navr{ilo deset godina.

Tim povodom iza{le su “Najlep{e
pri~e Mome Kapora“, koje je priredila nje-
gova supruga i osniva~ Zadu`bine sa nje-
govim imenom, Ljiljana, a sa autorovim
crte`ima objavila “Knjiga komerc“. Na
predstavljanju knjige u Sve~anoj sali
Op{tine Vra~ar govorili su: Rada Djuri~in,
Vjera Mujovi}, Marina Rajevi} Savi},
Mirjana Bobi} Mojsilovi}, Aleksandar
Djuri~i} i Ljiljana Kapor. Promociju prati
izlo`ba slika i crte`a koja }e biti otvorena
do 24. marta u galeriji Op{tine.

Momi Kaporu (1937-2010) u
~ast, Po{ta Srbije izdala je po{tanske
marke na kojima su njegovi crte`i
“Autoportret“, “Portret Liki“, “Beograd na
{e{iru“ i “Devojka sa ru`om“, ~ije }e
predstavljanje takodje odr`ano u Muzeju
Po{te.

Obja{njavaju}i za{to se odlu~ila
ba{ za knjigu pri~a, Ljiljana Kapor, je
rekla:

- Zato {to je
Moma majstor kratkih
literarnih formi, vaspitan
na velikim uzorima kao
{to su ^ehov, Mark
Tven, Sarojan, O. Henri,
i zato {to ova knjiga
poklanja ~itaocima
i{~ezli, skoro zaboravl-
jeni `ivot poslednjih
pedesetak godina, pun
nostalgije, ljubavi, lep-
ote. Bio je ~ovek rene-
sansnih darova, neutolji-
vo radoznalo i sa retkim
smislom da ovekove~i
sitnice, sa erudicijom u
kojoj su, sem memorije,
uposlena sva ~ula kojima je vrebao pri~u,
jezik, atmosferu, mirise...

Pisac Milisav Savi} isti~e da je
svoje kolege po peru zami{ljao na razli~ite
na~ine sve dok nije upoznao Kapora kra-
jem {ezdesetih godina:

- Bio je `ivi primer toga da pisci
mogu biti lepi i {armantni, moderno
obu~eni, beskrajno duhoviti. Pokazao je da
se pisac mo`e odli~no ose}ati i u
Beogradu, i u Parizu, Njujorku, Rimu. U
tim gradovima znao je sve restorane u
kojima se okupljao umetni~ki svet i iz tih
gradova donosio je perje kupljeno u
najskupljimi buticima, mada poneki put ne
bi odoleo ni ~arima buvljaka. Dobro se
ose}ao u Dubrovniku, pred gradskom

kafanom, isto tako i u svom rodnom
Bile}u. Iako mu, naro~ito u detinjstvu,
stvarnost nije bila naklonjena, nikada se s
njom nije svadjao. Gledao je da od sveta
i `ivota uzme samo ono najlep{e, svestan
da je toga najmanje. Na svet oko sebe
Momo je gledao sa vesele, duhovite
strane.

Na sli~an na~in Kapora je
do`iveo i Dragan Jovanovi} Danilov, koji
isti~e da ritualna lako}a pripovedanja osta-
je Momin trajni doprinos srpskoj

knji`evnosti:
- Momine

knjige su, pored ostalog,
bile i ostale ljubavna
mesta, sigurne ku}e od
surovosti sveta. A jedne
prilike, {etaju}i zaledjen-
im u`i~kim ulicama,
Moma i ja smo dodirnuli
onaj su{tinski oblik pri-
jateljstva – biti zajedno,
i uzajamno se darivati,
pritom ne izgovara-
ju}i nijednu re~.

Na{i `ivoti sa~injeni su i od onih koji
nedostaju i ~iji odlazak stvara u nama
crne rupe. Momino i moje prijateljst-
vo rodilo se jednostavno, iz spontane
simpatije. Kapor je u prijateljstvu
{irio ose}aj bratske jednakosti i pov-
erenja. Ono {to sigurno znam je da
sati provedeni sa Momom Kaporom
nikada ne}e ostariti.

Sagledavaju}i {ta je Kapor
iz svoje izuzetno bogate i raznovrsne
stvarala~ke radionice iznedrio, pesnik
Gojko Djogo za na{ list ka`e:

- Za deset posthumnih godi-
na Kaporovo delo ni{ta nije izgubilo
od svoje te`ine na najpouzdanijem
kantaru na kome vrednost ne~ijeg

dela mere ~itaoci. Uveren sam da }e tako
biti i narednih ne samo deset, nego i stot-
inu godina. To je najlep{i otpozdrav
“lakog pisca“ na te{ke zablude knji`evnih
merilaca.

ZA[TITNIK BEOGRADA
PORED velikog broja knjiga,

vi{e od 50, prevedenih na 20 jezika, koje
su ubrzo po objavljivanju postajale best-
seleri, Kapor }e mo`da najvi{e ostati
upam}en kao za{titnik Beograda. Najve}i
deo njegovog knji`evnog i novinarskog

opusa posve}en je srpskoj prestonici. Za
svako njegovo knji`evno delo bilo je rez-
ervisano prvo mesto na listi naj~itanijih
knjiga, pa su se tako medju bestselerima
na{li “Una“, “Foliranti“, “Zelena ~oja
Montenegra“, “Poslednji let za Sarajevo“,
“Konte“, “Magija Beograda“, “Putopis
kroz biografiju“. A slikarstvo je diplomi-
rao u klasi Nedeljka Gvozdenovi}a i imao
mnogobrojne izlo`be u Njujorku, @enevi,
Bostonu, Frankfurtu, Londonu...

Izvor: Novosti

NAVR[AVA SE DESET GODINA OD ODLASKA PISCA I SLIKARA MOME KAPORA (1937.-2010.)
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Sport je oduvek privla~io
Svetomira. Ve} po
zavr{etku osnovne {kole u

Kosjeri}u, u koju je svakodnevno
i{ao iz rodnih Ra`ana, trebalo je
da bira gde }e nastaviti {kolovan-
je – u bli`em Valjevu ili udaljeni-
jem U`icu. Opredelio se za ovu
drugu opciju najvi{e zato {to je u
ono doba u`i~ka Realna gimnazi-
ja imala fiskulturnu salu i – nas-
tavnike gimnastike.

U toj sali, kako je sam
zapisao, prvi put se sreo sa gim-
nasti~kim spravama koje su ga
potpuno op~inile i mo`da mu i
odredile `ivotni put.

„Bio sam odli~an gim-
nasti~ar. Jednom je kapetan Ljuba
Simi} pozvao u`i~ke rakid`ije da
me vide. Kad sam izvodio
riensenveler, smrtne skokove
preko sablji, konja i jarca, jedan
od tih Era pridje mi, po~e me
pipati, pa re~e: Pa, nisi od gum-
lastike! To je bio najve}i kompli-
ment koji sam ikad dobio!“

Naravno, re~ je o
Svetomiru Djuki}u, oficiru vojske
Kraljevine Srbije, divizijskom
generalu vojske Kraljevine
Jugoslavije i, {to je za ovu na{u
pri~u jo{ va`nije, ocu srpskog
olimpijskog pokreta.

Ove godine, ta~nije 19.
oktobra, navr{i}e se 60 godina od

smrti ~oveka koji ne samo da je
zaslu`an za postojanje na{e
olimpijske “ku}e” nego i za
razvoj sporta i fizi~ke kulture u
Srbiji. Jer, ~im je u Beogradu
uspe{no zavr{io ni`u {kolu Vojne
akademije i stupio u vojnu slu`bu,
mladi potporu~nik Djuki} obi{ao
je gotovo ~itavu Srbiju, a kasnije
i Jugoslaviju i svuda, kao vrstan
strelac, ma~evalac, gimnasti~ar,
biciklista… nastojao ne samo da

za sport pridobija mlade ljude
nego i da osniva sportska dru{tva
i dru`ine.

Prosto je neverovatno da
u svim tim gradovima, od U`ica
do Sarajeva, od Po`ege do
Banjaluke, od Valjeva do Velesa i
Bitolja, danas ne postoji nijedan
klub koji nosi njegovo ime ili bar
takmi~enje, turnir koji bi se naz-
vao “Memorijal generala
Djuki}a“.

Razlog verovatno le`i u
tome {to je Djuki} bio ravnogo-
rac, oficir i osoba od velikog
poverenja generala Dragoljuba
Mihailovi}a, koji ga je u aprilu
1945, godine poslao u Zagreb na
pregovore sa Paveli}em oko
propu{tanja jedinica
Jujgoslovenske vojske u otad`bini
preko teritorije NDH. Do real-
izacije ovog plana nije do{lo,
usta{e su se par dana kasnije
na{le u be`aniji, a i sam general
Djuki} kome je bila prese~ena
odstupnica u Srbiju morao je u
izbegli{tvo, gde je 1960. godine,
u Duisburgu u Nema~koj, i pre-
minuo. Njegovu i imovinu nje-
gove porodice, kao i brojna
odlikovanja, razgrabila je posle
rata nova vlast, oduzev{i junaku
iz svih srpskih ratova i gradjans-
ka prava.

Ni{ta od toga nije mu
vra}eno do dana dana{njeg iako
su posmrtni ostaci generala
Djuki}a 2002. godine preneti u

grobnicu porte crkve Uspenja
Presvete Bogorodice u rodnim
Ra`anima, a u Valjevu mu je

podignut spomenik.
Ipak, uspomenu na

njega ~uva Olimpijski komitet
Srbije koji je i ovog 23. februara,
na dan kad je general Svetomir
Djuki} osnovao Srpski olimpijski
klub, odr`ao sve~anu ceremoniju
ispred beogradskog hotela
“Moskva”, a u Kosjeri}u orga-
nizuje olimpijske dane i posete
Muzeju olimpizma u kojem se
~uvaju brojni eksponati i olimpi-
jske medalje.

Dakle, ovo je godina
jubileja – 60 godina od smrti oca
srpskog olimpizma i 110 godina
OKS, tokom kojih je osvojeno
isto toliko, 110 medalja na
Olimpijskim igrama.

Do Igara u Tokiju (24.
jul – 9. avgust) ima jo{ vremena
i prilika da srpska ekspedicija
bude broj~ano jo{ ve}a i ja~a i da
mo`da poku{a da nadma{i onih
osam odli~ja iz Rija pre ~etiri
godine.

A. Stankovi}

U godini kad }e najbolji svetski i srpski sportisti u Tokiju juri{ati na medalje, navr{ava se 110 leta postojanja na{e olimpijske ku}e i
60 godina od smrti ~oveka koji je i osnovao

ODAVANJE PO^ASTI: Maljkovi} pola`e venac na tablu na hotelu “Moskva”

RATNIK, DIPLOMATA,
SPORTISTA: General 

Svetomir Djuki}

Spomenik osniva~u Srpskog olimpijskog kluba u Valjevu

Najve}e priznanje
Jedna od krovnih organi-

zacija na{eg sporta dodelju-
je Olimpijski orden, najve}e
priznanje OKS koji su u
pro{losti dobijali i Mihajlo
Andrejevi}, Milan Ercegan,
Borislav Stankovi}, Djordje
Peri{i} i Vlade Divac.

Od politi~ara do sportista 
Kroz istoriju, na ~elu olimpijske ku}e bili su i vojnici i

sportski radnici, od generala Nikodija Stevanovi}a do dr
Stevana Had`ija, da bi posle Drugog svetskog rata tu funkci-
ju obavljali oficiri JNA i partijci (general Du{an Kora}, Azem
Vlasi, Aleksandar Bako~evi}...)

Poslednjih decenija, na ~elo Olimpijskog komiteta dolazili
su sportisti – Dragan Ki}anovi}, Ivan ]urkovi}, Vlade Divac,
sada Bo`idar Maljkovi}.

Na Olimpu
Po~ev od gimnasti~ara Leona [tukelja u Parizu 1928. do

trijumfa vaterpolista (~etvrti put) i Davora [tefaneka u Riju
2016. do sada su Olimpu, osvojiv{i zlatno olimpijsko odli~je,
bili i na{i fudbaleri, ko{arka{i, rukometa{i i rukometa{ice,
bokseri, kajaka{i i kanuisti, rva~i, pliva~ica Bjedov, sjajni
strelci i tekvondistkinja Milica Mandi}.

^ekamo i nadamo se novim uspesima!
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Ako volite knjigu “Mali
princ“, zavole}ete i
knjigu “@iv @iv“ Nata{e

Djindji} Stankovi} koja }e biti
predstavljena i u ^ikagu. Ovo
knji`evno delo je pravo
osve`enje, jer autor na veoma
neuobi~ajen na~in misaono,
umetni~ki i emocionalno obuhva-
ta svu ljudsku istoriju: od
stvaranja sveta, davnih vremena
pa do dana{njih dana, ~ak i ne{to
budu}nosti, o tome {ta }e se desti
sa planetom i svima nama, ako
se Adam ne probudi.

Otkud ideja da
napi{ete ovako neobi~nu knjigu
koja mo`e da se ~ita na vi{e
nivoa?

- Ideja o knjizi rodila se
na dan bombardovanja mog
mosta u Varvarinu 30. maja
1999. godine. Upravo sam bila
napustila Francusku u koju sam
oti{la posle zavr{ene srednje
{kole. Tamo sam zavr{ila studije
i radila u Parizu. Tamo mi se
rodio i stariji sin. Kada je bilo
izvesno da }e Srbija biti bombar-
dovana nisam vi{e htela da
ostanem u zemlji ~iji su stanovni-
ci (vi{e od polovine) glasali za
bombardovanje moje zemlje.
Nisam vi{e `elela da radim i
pla}am porez toj zemlji, znaju}i
da }e se i od mojih para kupo-
vati bombe da bi se ubijala tudja
deca. Iz Beograda smo oti{li za
Varvarin, jer je u to vreme bilo
lak{e sigurnije biti u manjim
mestima, a Beograd je ve} bio
bombardovan.

Bila je nedelja, pija~an
dan, Varvarin je bio prepun ljudi.
Mislim da sam tog dana jasno
shvatila izreku “grom iz vedra
neba“. Niotkuda su se pojavili
avioni i sasuli bombe na ~eli~ni
most. Stajali smo svi, skamen-
jeni, pod nebom plavim bez
ijednog oblaka i pitali se da li je
mogu}e da je to na{a stvarnost
na pragu 21. veka… Da li je
mogu}e da smo ceo jedan vek
krvarili kao narod, poku{avali da
odbranimo to par~e Zemlje u
koje smo se ukorenili i da smo
sada, u vreme koje ljudi smatra-
ju savremenim, do~ekali dan
kada }e devetnaest ptica koje su
sebe “Milosrdnim andjelom“ naz-
vale do}i i posejati nam bombe
sa osiroma{enim uranijumom i
zatrovati tu “rodnu grudu“ za
vekove koji dolaze, da nam zatru
“i seme i pleme“. {ta je te ptice
nagnalo da polete: ljubav ili
mr`nja? Doletele su jednom,
bombardovale most, odletele i

ponovo se vratile da ga jo{ jed-
nom bombarduju. Posle prvog
udara na mostu je ostala da visi
smrtno ranjena devoj~ica Sanja
Milenkovi}, }erka mog profesora
matematike, u~enica Matemati~ke
gimnazije u Beogradu. Ne mogu,
niti smem da zami{ljam o ~emu
je to dete, ~iji je `ivot tek
po~injao, razmi{ljalo dok je smrt-
no ranjeno gledalo u to plavo
nebo i milo majsko sunce, dok su
oko njega {umile rascvetale
vrbine grane… Na`alost, Sanja je
umrla dok su je roditelji vozili ka
bolnici… Bili smo nemi i
nemo}ni pred tom ogromnom
silom i pitali se da li je mogu}e
da se nama to de{ava. Ko je i
~emu `eleo
da nas
nau~i? Ili
da nas zbog
n e ~ e g a
kazni? Zbog
~ega? Re~i
su po~ele
da me gu{e,
znala sam
da o tome
moram da
n a p i { e m
knjigu, da
ostavim trag
u vremenu
na to kako
je te{ko biti
i ostati
~ o v e k .
Jedine re~i
utehe kojih
sam tog
trena mogla
da se setim
Isusove su: “Oprosti im, O~e, ne
znaju {ta ~ine.“ Prva ljudska
reakcija kada ~oveka povrede je
da vrati istom merom. To onda
zna~i biti isti kao i onaj ko ti je
zlo naneo, a su{tina `ivota
duhovnog bi}a je ne povredjivati
druge. Ko nam je zlo naneo?
Za{to? Se}am se da sam se jo{
kao mala pitala kako ljudi veruju
u Boga ako je jedna od bo`jih
zapovesti: “Ne ubij“, a toliko
ratova je na Zemlji bilo. Ko daje
pravo ~oveku da drugom oduzme
`ivot? Razmi{ljaju}i o ratu
poku{avala sam da shvatim {ta je
to {to ~oveka dovodi do tog stan-
ja kada kre}e u rat, a {ta je ono
{to ga vodi ka miru. Shvatila sam
da ~ovek koji je do{ao do sop-
stvenog mira nema potrebu da
ratuje. Mir je stanje koje ne
mo`e da se nametne. Do njega se
dolazi putovanjem u sredi{te sop-
stvenog bi}a. Mir je srce uragana

u kome vlada ti{ina, a
vertikalom se iz tog
srca dospeva na nebo
na kome vlada svet-
lost. Potrebno je samo
shvatiti to i imati
hrabrosti pro}i kroz
silovite talase na{e
du{e sazdane od
osvete, mr`nje i
krenuti putem oprosta
i prihvatanja drugog,
putem samilosti i
saose}anja.

Kome je
knjiga posve}ena i
koju poruku nosi?

- Ime sam
dobila po Nata{i

Rostovoj, junakinji romana “Rat i
mir“. Taj roman je obele`io ceo
moj `ivot, a ja bih svoj `ivot
sada nazvala “Od rata do mira“.
Jednu od najlep{ih re~enica koje
sam ikada pro~itala rekao je Karl
Gustav Jung: “Ko gleda spolja

sanja, ko gleda iznutra, budi se.“
Pogleda sam u sebe, probudila se
i ugledala ceo svet. Prelepu plan-
etu, rajske ptice, hiljadugodi{nje
drve}e, planine u bojama duge…
Decu koja od roditelja u~e da
budu zahvalna `ivotu koji im je
dat, da ~uvaju raj u kome `ive,

po{tuju druge ljude, oslu{kuju {ta
im priroda govori, u`ivaju u
raznovrsnosti jezika naroda sveta,
no{njama i obi~ajima koje ~ine
bogatstvo ove planete, shvataju}i
da je srce centar ~ovekovog bi}a
i da se samo kroz srce na Nebo
sti`e. “Carstvo nebesko je u
vama“, rekao je Isus, ali “ne}ete
u}i u Carstvo nebesko ako ne
budete kao deca“. Shvatila sam
da }e mir na planeti nastupiti
onda kada ve}ina ljudi bude
do{la do mira u sopstvenoj du{i.

Ova knjiga je posve}ena
svoj deci ovog sveta, i odraslim
ljudima koji su u sebi zadr`ali
de~ji pogled na svet, od potomka
jednog naroda na brdovitom
Balkanu ~ija je zemlja natopljena
krvlju, koji je vekovima branio
kako ume par~e zemlje koja mu
je hleb davala, od sunca ispucal-
im rukama, otvrdlim od te{kog
rada. Potomka, poteklog od
Belog orla i Bele p~ele. Rasla
sam na njivi, po pa{njacima, u
vinogradima, radovala se dolasku
lasta i imala najlep{e detinjstvo

na svetu, uz Jovinu pesmu “Ala
je lep ovaj svet!“. U`ivala u
majskim predve~erjima slu{aju}i
slavuje, dok je vetri} kroz plod-
na pomoravska polja raznosio
miris rascvetalog bagrema i ru`a.

Moja knjiga je pisana
de~jim pogledom na svet, iz per-

spektive du{e. Nismo li svi lice-
merni ako decu u~imo nenasilju,
a ona slu{aju kako odrasli pri~aju
o sve savr{enijem oru`ju. U
kakav smo to mra~ni }orsokak
svi krenuli? Nije li vreme za
saradnju i razmi{ljanje kako da
opstanemo na planeti koja }e nas
mo`da zbaciti sa sebe kao nemile
parazite koji joj nemilosrdno
rovare po utrobi samo da bi
`iveli u {to ve}em komforu?
Za{to smo i dalje slepi i gluvi
pred ~injenicom da u svetu svake
~etvrte sekunde po jedno dete
umire od gladi, a svake pete
zbog nedostatka vode?

Moja knjiga govori o
agape, ljubavi na najvi{em nivou,
o prihvatanju drugih ljudi, o bud-
jenju ~oveka, njegovoj ver-
tikalizaciji, spoznaji darova koje
u sebi nosi kao bi}e pravljeno po
bo`jem liku i neverovatnoj priro-
di koja nas okru`uje. Savremeni
~ovek se potpuno udaljio od
prirode, a time i od sebe. Dete
raste i razvija se zahvaljuju}i
hrani koju mu priroda svesrdno
daje. Unose}i je, postaje i sas-
tavni deo zemlje po kojoj
hodamo. Znamo da u sebi nosi-
mo iste elemente od kojih su sas-
tavljene zvezde. Dakle, i od
zvezda smo. Za{to onda dozvol-
javamo da robujemo najni`im
instinktima? {ta nas to spre~ava
da budemo dostojna deca Boga i
svetlosti?

Nema savr{enih ljudi
niti savr{enog naroda. Ja volim
svoj narod, kao {to razumem da
i svaki ~ovek voli svoj narod.
Moja knjiga je posve}ena stogo-
di{njici primirja u Velikom ratu i
dvadesetogodi{njici bombar-
dovanja Srbije. To je pismo koje
potomak Srba, onih gladnih,
promrzlih i bolesnih {to su
prelazili Albaniju u potrazi za
mirom, pi{e svojim precima da
im se jada i ka`e da su nas u
istom veku, posle tog stra{nog
rata, bombardovali i Francuzi
kojima smo posvetili pesmu
Kre}e se ladja francuska…
Za{to? Posle rata slava pripada
generalima, a prose~an vojnik
~esto bude zaboravljen i prosi da
bi pre`iveo… Nema opravdanja
za rat ni za ubijanje. Mnogi
ratovi su bratoubila~ki, verski,
ideolo{ki. Svaki rat je pakao, a
mir je raj. To je poruka moje
knjige. Svako od nas je graditelj
mira na planeti kroz spoznaju da
je do{ao do mira u sopstvenoj
du{i. Mi ne mo`emo da zaborav-
imo {ta nam se desilo, ali

RAZGOVOR  SA NATA[OM  DJINDJI]  STANKOVI] AUTORKOM  KNJIGE “@IV-@IV” PRE  PROMOCIJE U  ^IKAGU

PROMOCIJE OVE KNJIGE ODR@A]E SE
15. Mart u restoranu "016

21. Mart u  "East Gate Cafe" 6:30 pm
22. mart u Crkvi Vaskrsenja Hristovog,

na Palmer Sq. ulici, 
12:30 nakon liturgije.

RAZGOVOR SA SOPSTENOM DU[OM
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